
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr LVIII/2022 

LVIII sesja w dniu 14 kwietnia 2022 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady LVIII sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 14:00  Przewodniczący Rady 

Gminy w Orońsku Pan Sylwester Różycki witając radnych, Wójta Gminy Henryka 

Nosowskiego, Sekretarza Józefa Bakułę, Skarbnik Gminy Panią Dianę Czubak oraz 

wszystkich obecnych. Obrady zakończono o godz. 14:30 tego samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  Panią Martę Gruszczyńską. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek 

2. Karol Białas 

3. Małgorzata Burek 

4. Maria Deja 

5. Maria Gajewska 

6. Wiesława Kaczyńska 

7. Mariusz Mirecki 

8. Sylwester Różycki 

9. Adam Stańczyk 

10. Ewelina Suligowska 

11. Katarzyna Taras 

12. Monika Wiecheć 

13. Mariusz Wojcieszak 

14. Artur Zasada 

15. Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 radnych, co stanowi 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

 



2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski o zmianę porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady poprosiło przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia porządku 

obrad. 

 

Głosowano w sprawie: zatwierdzenia porządku obrad. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada. NIEOBECNI (1) Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

3. Rozpatrzenie projektu uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok; 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Panią Dianę 

Czubak. 

 

Pani Diana Czubak: Po stronie dochodów zwiększono je o 80.570,00 złotych – są to środki 

z funduszu pomocy na rzecz obywatelom Ukrainy. Po stronie wydatków zwiększono 

również o 80.570,00 złotych, w tym z przeznaczeniem na: wypłaty świadczeń pieniężnych 

na podstawie art. 13 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy w wysokości 60.000,00 

złotych, na wypłaty świadczeń rodzinnych na podstawie art. 26 tej samej ustawy 

w wysokości 3.720,00 złotych, na wypłatę jednorazowego świadczenia pieniężnego 

w wysokości 300,00 złotych i jego obsługę w kwocie łącznej 15.300,00 złotych i na 

zapewnienie posiłku dla dzieci i młodzieży w szkołach 1.550,00 złotych. Dokonano 

również rozszerzenia upoważnienia dla Wójta o treści: dokonanie zmian w planie 

dochodów i wydatków budżetu, w tym dokonywanie przeniesień w planie wydatków 

między działami klasyfikacji budżetowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 



Zadaniem merytorycznym tego upoważnienia jest to by Wójt później już kolejne zmiany 

mógł wprowadzać do budżetu zarządzeniem. Po stronie merytorycznej jest również 

uzupełnienie załącznika dotacyjnego w kwocie 100.000,00 złotych na rzecz Powiatu 

Szydłowieckiego – jest to uzupełnienie do zapisów z poprzedniej sesji, z uwagi na to, iż nie 

było zmian dokonanych w tym załączniku, a sama treść uchwały budżetowej była 

zmieniana. 

 

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada. NIEOBECNI (1) Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LVIII/287/2022 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 14 kwietnia 2022 r. w sprawie: zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok 

została przyjęta. 

 

b) upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orońsku do 

załatwiania indywidualnych spraw z zakresu świadczenia pieniężnego 

przysługującego z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom 

Ukrainy; 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Panią Monikę 

Czubak – Zastępcę kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orońsku. 

 

Pani Monika Czubak: Zgodnie z art. 13 ustawy z 12 marca 2022 roku o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 

każdemu podmiotowi, w szczególności osobie fizycznej, prowadzącej gospodarstwo 

domowe, który zapewni zakwaterowanie i wyżywienie obywatelowi Ukrainy, może być 

przyznane, na jego wniosek, świadczenie pieniężne w wysokości 40,00 złotych na dzień za 

osobę. Na wniosek osoby, która przyjęła uchodźców pod swój dach, Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej będzie w ciągu miesiąca, z budżetu Wojewody, zwracał koszty za okres 



zamieszkania obywatela Ukrainy pod wskazanym adresem jednak nie dłużej niż przez 60 

dni. W związku z powyższym prosimy o podjęcie uchwały. 

Pani Małgorzata Burek: Czy już mamy jakieś osoby? 

Pani Monika Czubak: 6 wniosków zostało złożonych. 

Pani Wiesława Kaczyńska: A co jak te 60 dni minie? 

Pani Monika Czubak: Jeśli Nasz rząd zmieni ustawę i przedłuży na kolejne np. 60 dni, to 

będziemy dalej kontynuować. 

Pan Henryk Nosowski: I to jest bardzo prawdopodobne. 

 

Głosowano w sprawie: upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Orońsku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu świadczenia pieniężnego 

przysługującego z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada. NIEOBECNI (1) Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LVIII/288/2022 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 14 kwietnia 2022 r. w sprawie: upoważnienia kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Orońsku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

świadczenia pieniężnego przysługującego z tytułu zapewnienia zakwaterowania 

i wyżywienia obywatelom Ukrainy została przyjęta. 

 

4. Sprawy różne - wolne wnioski. 

Pan Karol Białas: Do Pana kierownika. Czy coś wiadomo na temat tego transformatora na 

Krogulczy? Zgłaszał Pan do energetyki? 

Pan Piotr Grela: Tak, zgłaszałem. 

Pan Karol Białas: Jaka odpowiedź była? 

Pan Piotr Grela: Zgłoszenie zostało przyjęte. Telefonicznie. Natomiast jeżeli chodzi o jakieś 

indywidualne przepięcia to musi już mieszkaniec sam zgłaszać, właściciel nieruchomości, 

którego dotyczy problem – taką informację dostałem. 



Pan Bogdan Zdon: Na jakim etapie jest zadanie pt. „Budowa drogi Ciepła-Dobrut-Bąków”? 

Czy zostało wydane już pozwolenie na budowę? 

Pan Piotr Grela: Pozwolenie na budowę jeszcze nie zostało wydane. 

Pan Bogdan Zdon: Na jakim etapie jest to pozwolenie na budowę? Czy wszystkie załączniki 

zostały złożone do pozwolenia na budowę? Czy są jakieś problemy? 

Pan Piotr Grela: Załączniki zostały złożone. Trwają jeszcze uzupełnienia, które nam 

wskazało Starostwo i to jest w tym momencie procesowane. 

Pan Bogdan Zdon: Kiedy Pan przewiduje, że może zostać wydane pozwolenie na budowę? 

Pan Piotr Grela: Teraz Pan projektant pracuje nad tymi poprawkami, jak je złoży to wtedy 

spodziewamy się, że wszystko zostanie zaakceptowane. 

Pani Małgorzata Burek: Czy Pan Wójt interweniuje w sprawie dróg powiatowych? Jest po 

prostu tragedia. Miejscowość Zaborowie. Ja już pisma pisałam do Pana Starosty i Pana 

Dyrektora Dróg Powiatowych. Pan Dyrektor odpisał, że jego priorytetem jest Zaborowie. 

Ale coraz większe są te doły. Pan przejeżdża codziennie i po prostu ja nie wyobrażam sobie 

jak mogło do tego dość, do takiej sytuacji, do takiej nieprzejezdności tej drogi. To powinno 

być zrobione dwa lata temu, a nie teraz jak my naprawdę nie mamy jak dojechać do 

własnych domów. To jest tragedia. Ja nie popuszczę. Dzisiaj też złożyłam pismo do Pana 

Starosty, że nie odpisuje. Przyjedzie telewizja jak będzie się tak zachowywał, po prostu. 

Pan Henryk Nosowski: Pani Radna, oczywiście, że to jest monitorowane i nawet wspólnie 

objechaliśmy wszystkie drogi z Dyrektorem. On już w tydzień temu powiedział, że już 

podpisał umowę z firmą, która to na gorąco będzie remontowała. Czekamy. Tak samo się 

niecierpliwi. 

Pani Małgorzata Burek: Ale żeby dopuścić do takiego stanu dróg, to jest po prostu hańba. 

W innych powiatach tak nie ma. Jest mała dziurka – powiat radomski – od razu jest załatane. 

A tu, do tego doprowadzone jest ten powiat, że naprawdę na całą Polskę śmiech. To jest 

niedopuszczalne. 

Pan Henryk Nosowski: Myślę, że to niezwłocznie będzie zrobione. Jutro pewnie tego nie 

zrobią. 

Pani Małgorzata Burek: Po prostu proszę Pana. Bo inne gminy – Mirów, Jastrząb – tam 

trochę lepsze są te drogi, jednak Gmina Orońsko gdzieś została opuszczona przez Wójta, 

przez Radnych, przez Pana Starostę. Czujemy się opuszczeni jako mieszkańcy. 

Pan Henryk Nosowski: W każdej gminie są takie opinie, że: gdzie indziej jest lepiej, a u nas 

jest wyjątkowo źle. 



Pani Małgorzata Burek: Ale to wystarczy się przejechać. Pytanie mam do Pana kierownika: 

na jakim etapie jest rozliczenie tego projektu „Wymiana źródeł grzewczych dla 

mieszkańców Gminy Orońsko” – jak ta kontrola wyszła? 

Pan Piotr Grela: Jeżeli chodzi o realizację tego projektu, to w tym momencie otrzymaliśmy 

zgłoszenie zakończenia robót dotyczących pomp ciepła. Będziemy umawiać już ostateczny 

odbiór, ale też czekam na Pana Inspektora, który najpierw przejrzy dokumentację. Po 

zweryfikowaniu dokumentacji będzie ten odbiór przeprowadzony. Jeżeli chodzi o kontrolę, 

to w dalszym ciągu czekamy na jej wyniki – myślę, że lada dzień już powinny być. 

Pani Renata Bączek: Odnośnie drogi powiatowej u mnie. Czy coś wiadomo odnośnie tych 

moich nieszczęsnych rowów? Firma się zwinęła – rowy rozgrzebane. 

Pan Henryk Nosowski: To musi być doprowadzone do końca i będzie. Tylko jak ktoś czeka, 

to denerwujący jest ten czas. Ale w rozmowie z Dyrektorem dostałem takie deklaracje, że 

po Świętach będą przystępować do pracy. 

Pani Renata Bączek: Ale Panie Wójcie, ja bym chciała, żeby to było już tak jak się należy 

– żeby były i te rury. Na tę chwilę to oni wykonali kawałek tej roboty i tak: rowy są już 

pełne wody, a to nigdzie nie odejdzie, bo nie ma odpływu. 

Pan Henryk Nosowski: Tak, wszystko wiadomo. Każdy wie jak to powinno wyglądać. Tak 

nie powinno być jak jest. Tylko tutaj są też pewne przepychanki z Spółkami Wodnymi. Jest 

podział ról: Spółki Wodne zbierają wodę w pół – a to ewidentnie są wody 

niezagospodarowane z pól, nie ma przepływu, nie funkcjonuje melioracja. 

Pani Renata Bączek: Ale na tę chwilę to wiem, że firma odeszła z innych przyczyn: ze 

względu na to, że jest straszne zakrzaczenie, że po prostu w środku rowu rosną drzewa. 

Pan Henryk Nosowski: To to jest zadanie Zarządu Dróg Powiatowych, a więc pewnie jest 

przerwane na razie po to, aby od początku do tego przystąpić, systemicznie. 

Pani Renata Bączek: Przed wejściem w pole, mam nadzieję, że to już dojdzie do skutku. 

Pan Henryk Nosowski: Boję się, ale miejmy nadzieję, że niezwłocznie do tego przystąpią. 

W każdym razie ja deklaruję, że będę interweniował w tej sprawie. 

Pan Karol Białas: Do Pana kierownika. Odnośnie wodociągu na Krogulczej i oświetlenie. 

Kiedy będzie dalsza realizacja? 

Pan Piotr Grela: Jeżeli chodzi o wodociąg, to już dokumentację będziemy mieli gotową po 

Świętach. A jeżeli chodzi o oświetlenie, to proszę mnie wprowadzić w pytanie. 

Pan Karol Białas: Drugi etap. Pierwszy był do linii wysokiego napięcia, a miał być za linię 

wysokiego napięcia. 



Pan Piotr Grela: Tak. Dokumentacja jest już zrobiona, odebrana. Natomiast to zadanie musi 

się znaleźć w budżecie jak pozostałe inwestycje. 

Pan Karol Białas: Wodociąg też tak trzeba? 

Pan Piotr Grela: Wodociąg już jest. 

Pan Karol Białas: Kiedyś było zgłaszane, chyba po zebraniu sołeckim, wyjazd z Krogulczy 

Suchej przy figurce – do powiatu, czy gdzieś – o poszerzenie. 

Pani Piotr Grela: Do jakiego powiatu? Panie Radny, przecież to droga wojewódzka jest. 

Pan Karol Białas: Tam było przysypane trochę, trochę był poszerzony ten wyjazd. Tylko 

jak był poszerzony ten wyjazd, to on był utwardzony i zrobiło się tak, że po każdym 

deszczu, chodnik przy figurce jest cały zalany i nie można na niego wejść w ogóle, trzeba 

wychodzić na „siódemkę”. Czy tam można by wstawić jakąś studzienkę, by ta woda 

odpływała? 

Pan Piotr Grela: To mówi Pan o poszerzeniu zjazdu, czy o studzience teraz? 

Pan Karol Białas: Był utwardzony tej wyjazd w stronę Radomia, tylko jak utwardzili ten 

wyjazd, to robią się teraz kałuże wody przez samą figurką i nie można w ogóle wejść na ten 

chodnik do przystanku. 

Pan Piotr Grela: Z tego co pamiętam, złożył Pan w tej sprawie pismo, na to pismo dostał 

Pan również odpowiedź, gdzie była dołączona odpowiedź z Dyrekcji Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. 

Pan Karol Białas: Ale nie wiem kto usypywał tam ten wyjazd, tam było trochę poszerzone, 

tylko jak jest to przysypane troszkę tym kruszywem, czy czymśkolwiek, to nie da się 

w ogóle wejść na chodnik po deszczu. 

Pan Piotr Grela: To jest jakby nowy wątek tej sprawy. Tutaj postaram się, może jeszcze 

w dniu jutrzejszym, podjechać i zobaczyć o co chodzi. Muszę fizycznie zobaczyć, zrobić 

jakieś zdjęcia. 

Pan Karol Białas: Tam by tylko kawałek studzienki niedużej, odpływowej żeby chociaż te 

30 cm w ziemię wkopać i żeby do rowu wpuścić. 

Pan Piotr Grela: Teraz rozumiem. Bo tamto Pana pismo dotyczyło poszerzenia wyjazdu, 

tam nie było mowy – szkoda, że Pan mi wtedy nie wspomniał. Dobrze, tutaj przyjrzymy się 

sprawie. 

Pan Karol Białas: Może byśmy się z Panem kierownikiem umówili tak, żebym był w domu, 

po Świętach, byśmy sobie przejechali całą ulicę od starej trasy do nowej trasy – czy dałoby 

radę wstawić chociaż trzy przepusty w chodniku, gdzie są największe zbiorniki wodne, na 

ulicy woda stoi. 



Pan Piotr Grela: Jak najbardziej. Tutaj zawsze jestem do dyspozycji. 

Pan Karol Białas: To umówimy się już po Świętach, na spokojnie. 

Pan Piotr Grela: Zapraszam, proszę dzwonić. 

 

Następnie, na prośbę Pani Małgorzaty Burek, Pan Henryk Nosowski oficjalnie przedstawił 

Pana Józefa Bakułę – nowego Sekretarza Gminy. Pan Józef Bakuła dokonał krótkiej 

autoprezentacji, deklarując jednocześnie chęć owocnej współpracy. 

 

Pan Sylwester Różycki: Czy są już mieszkańcy, którzy zdecydowali się na podłączenie do 

kolektora sanitarnego przy ulicy Dworskiej? 

Pan Piotr Grela: Tak. Wpływają już wnioski o wydanie warunków. 

Pan Sylwester Różycki: To ja bym prosił, aby jednak mocniej zaakcentować to, czy to 

w przestrzeni medialnej, czy na stronie Gminy, bo tak naprawdę jeszcze ta informacja 

sprecyzowana, że mieszkańcy już mogą się podłączać i żeby takie wnioski składali, jeszcze 

nie dotarła. Tak więc, jak kogoś spotkam to po prostu mówię i wysyłam ten załącznik, który 

jest na stronie Gminy, ale przydałby się taki komunikat na stronie Gminy, że mieszkańcy 

przylegający do tego kolektora sanitarnego już mogą składać te wnioski i żeby jak najwięcej 

osób jak najszybciej się podłączyło. Z takim wnioskiem się zwracam do Pana Wójta. 

 

5. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady 58 sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

                Protokołowała     Przewodniczący Rady Gminy 

              

          Marta Gruszczyńska                                               Sylwester Różycki 

 

 

 

 

 

Pełne nagranie z LVIII sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji”. 

http://www.bip.oronsko.pl/

